
 
 
 
 
 
ACTA  DEL CONSELL DE DISTRICTE EST 
 
Data: 15 de juny de 2022 
Hora: 18.30 h 
Format: Presencial  
Lloc:  Escola Parellada 
 
Hi assisteixen: 
 
Jaume Sans (regidor d’Esquerra Republicana i veí) 
Anna Ma Segura Valls (veïna St. Pere) 
Sixt Llenas Pers (veí St. Pere) 
Gerard Llenas Segura (veí St. Pere) 
José Fco. Yañez Casado (veí St. Pere més Alt) 
Toni Jiménez (veí Mossèn Pere Tarrés) 
Jesús Sanz Mur (vicepresident Exacovan) 
Xavier Romera Castillo (Membre comissió verd urbà) 
Encarni Cazalla Cid (vicepresidenta del Consell) 
Carles Campdepadrós (regidor Ciutadans) 
Daniel Martínez (regidor de Transició Energètica i Hídrica) 
Josep Escarrà Vila (Cap Unitat Ajuntament Sant Boi) 
Jesús Balsells Pérez (Cap Àrea Mobilitat i Transició Energètica Claus) 
Cèsar Thovar (regidor Districte Est) 
Cisco Muñoz (tècnic Districte Est) 
 
 
Ordre del dia: 
  

1. Aprovació de les actes del Consell extraordinari del  21/02/2022 i del Consell ordinari del 
16/03/2022. 

2. Breu retorn de la feina feta per part de les comissions del Consell 
3. Presentació de l’Oficina Municipal d'Energia Sostenible (OMES). Què fan, com ho fan i 

com es pot beneficiar la ciutadania dels serveis que es presten des de l'oficina. A càrrec de 
Rocio Ruiz (Coordinadora de l’OMES). 

4. Visita i explicació del funcionament de la caldera de biomassa ubicada al Poliesportiu 
Parellada. A càrrec de Josep Escarrà Vila (cap de la Unitat de Medi Urbà i Sostenibilitat) 

5. Precs i preguntes 
 
Debat i acords: 
  
Aprovació de l'acta de la sessió anterior  
 
Queden aprovades les actes dels dos consells anteriors. 
 
 Breu retorn de la feina feta per part de les comissions del Consell  
 
Retorn comissió verd urbà. Xavi Romera explica que a la primera reunió d’aquesta comissió es fa 
l’elecció de la Torre del Sol com a espai prioritari per fer-hi un jardí comunitari. També proporciona 
al Consell la informació referent a la pròxima reunió de la comissió. 

- Retorn comissió mobilitat. Explica que es va fer una reunió amb les tècniques de 
l’Ajuntament, on es va plantejar l’estudi del c. la Rutlla. La conclusió tècnica és que la 



variant condiciona la mobilitat de la ciutat i la comissió planteja portar a terme algunes 
accions mentrestant. La Comissió va fer 7 propostes i fa unes setmanes les tècniques de 
mobilitat van donar-hi resposta.. Actualment el Districte resta a l’espera de resposta per part 
de la comissió. 

 
- Retorn comissió convivència. S'explica el conflicte de convivència que actualment es dona 

al nucli antic entre restauradors i veïnat i s'han identificat les molèsties. S’han fet diverses 
reunions amb el Servei de Mediació (una trobada conjunta i dues per separat) i finalment 
s'han pres mesures (reforç policial, s’ha d’iniciar campanya del decàleg de bones pràctiques, 
etc.). El Servei de Mediació ens ha comunicat que no seguirà participant en aquest procés ja 
que gran part de les demandes veïnals i dels restauradors estan adreçades a la mateixa 
Administració. El Servei de Mediació ens comenta que el seu codi ètic no els permet mediar 
en un conflicte en què l’administració de la qual depenen forma part. 

 
- Retorn comissió participació. No es pot fer aquest retorn per problemes de salut de la 

persona que havia d’explicar el treball desenvolupat per aquesta comissió. 
 
Informació OMES, Oficina Municipal Energies Sostenibles 
 
El regidor Daniel Martínez fa una introducció sobre les polítiques de transició energètica. Són 
polítiques de medi ambient i de lluita contra el canvi climàtic, però també poden ajudar  les persones 
amb economies febles. L'administració ha de dur-les a terme i acompanyar els ciutadans i  les 
empreses en aquesta transició. 
 
El senyor Jesús Balcells presenta l’OMES. L'oficina fa sis mesos que és oberta i ha tingut un gran 
èxit donat que és un tema d’interès social pel cost de l'energia entre d'altres coses. Informa als 
assistents sobre els serveis de l’OMES (adjunta pdf), consultes sobre tarifes energètiques, dubtes  
sobre els rebuts per empreses energètiques, abonament social, etc. També comenta que el tema més 
sol·licitat és la informació sobre instal·lacions de panells solars, tant de veïns particulars com 
d’empreses o comunitats de veïns. Hi han altres ajudes, subvencions i bonificacions d’altres 
administracions que en molts casos són compatibles. 
 
També es fan auditories energètiques i comenta que aquest servei és gratuït. 
 
Comunitats energètiques: Hi han edificis municipals amb plaques solars que proporcionen un 
autoconsum compartit amb els veïns que estiguin a menys de 500 metres. L'objectiu és  utilitzar els 
equipaments (30 instal·lacions en dos anys) i l’excedent que es generi es farà arribar a veïnat, 
comerços, etc. Un exemple són les escoles que tenen un horari limitat, normalment al matí, i la resta 
del dia  no hi ha consum, el qual es farà arribar a famílies vulnerables. S'estan definint els criteris per 
accedir-hi. És un projecte innovador, sense precedent, en què estan avançant diferents municipis, 
entre els quals, Sant Boi. 
 
El senyor Jesús Balcells també ens informa que  l’OMES assessora també sobre actuacions que es 
poden fer per estalviar energia: climatització, hàbit de consum, reformes a la llar i sobre ajudes i 
bonificacions en la compra de vehicles elèctrics. 
Altres informacions d’interès que es donen a aquesta oficina estan relacionades amb els drets que 
tenen els consumidors, el cànon social a l’aigua i sobre el dret a escollir comercialitzadores. 
 
Per últim ens explica que l’oficina porta a terme tallers formatius per a col·lectius derivats de Serveis 
Socials. 
 
 
 
 
Precs i preguntes sobre l’OMES: 
 



Es comenta que les bateries de liti contaminen molt. El regidor Daniel Martínez contesta que la 
millor mobilitat és a peu o en bicicleta però que és inevitable: vivim en una societat en què sempre hi 
hauran cotxes. Els cotxes elèctrics eliminen la contaminació d’hidrocarburs a nivell local i en aquest 
sentit ja suposen un benefici respecte als cotxes de combustió. 
 
Un veí assistent a la reunió demana la sincronització dels semàfors. Josep Escarrà contesta que s’està 
fent un estudi i projecte per posar fibra a tots els semàfors de la ronda precisament per fer-ne la 
sincronització. 
 
Visita a la caldera de biomassa. 
 
El cost és d’uns 700.000 euros, dels quals l’Ajuntament ha assumit 250.000 euros i la resta són 
subvenció de l’Àrea Metropolitana. 
 
La caldera està pensada perquè funcioni 11 mesos ja que el mes d’agost, amb la calor, s'aprofita per 
fer tasques de manteniment, però com aquest any està fent tanta calor s’ha decidit parar-la abans ja 
que el consum és tan baix que no és eficient posar-la en marxa. 
 
Es tanca la sessió a les 20.30 hores. 


